
Шеф немачке делегације у СЕ: Верујем да ће Косово добити потребну већину за чланство у Савету Европе
уторак, 26 март 2024 23:37

"Косово" је знатно напредније у погледу демократије, људских права и владавине
права од неких других држава које су сада чланице Савета Европе, сви треба да
будемо за његово чланство у овој организацији како бисмо имали прилику да тамо
имамо утицај, рекао је Франк Швабе.

  

  

Председник групе социјалиста, демократа и зелених у Парламентарној Скупштини
Савета Европе Франк Швабе изјавио је да неке земље сматрају да чланство "Косова" у
овој организацији не сме бити раздвојено од преговора који се воде под окриљем ЕУ и
САД, али и да је оптимиста да ће приликом гласања добити потребну двотрећинску
већину.

  

"Залажем се за двотрећинску већину у Парламентарној скупштини Савета Европе, и
верујем да ћемо успети. То је моја директна дужност јер сам шеф немачке делегације,
али и највеће посланичке групе у Парламентарној скупштини СЕ. Надам се да ће ова
двотрећинска већина бити постигнута на нивоу Комитета министара спољних послова 46
земаља, који ће се састати у мају", рекао је Швабе.
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Он је додао и да има земаља које желе да комбинују целу ситуацију са преговорима који
се воде на нивоу ЕУ и са САД и Србијом.

  

"Ја сам један од оних који сматрају да треба само да гледамо на ситуацију на Косову. А
услови за чланство су сада испуњени. Веома сам сигуран да ћемо на скупштинском нивоу
остварити двотрећинску већину и надам се да ћемо то добити и на нивоу владе", изјавио
је Швабе у интервју за Дојче веле на албанском језику.

  

Он је рекао да припада групи посланика СЕ који желе да "Косово" што пре буде
примљено у Савет Европе зато што, како је рекао, следе избори у САД и не зна се како
ће се политичка ситуација променити.

  

"Косово је знатно напредније у погледу демократије и људских права и владавине права
од неких других држава које су сада чланице Савета Европе. У том погледу, рекао бих
да у суштини испуњава ове услове. Али са одлуком коју ћемо донети, постојаће читав
списак, неколико страница, обавеза које Косово мора да испуни", казао је Швабе.

  

Упитан да ли ће осим враћања земљишта манастиру Високи Дечани уследити још неки
услови за чланство у СЕ, Швабе је рекао да има ствари које "Косово" треба да уради без
обзира на односе са Србијом.

  

"Случај манастира Дечани био је један од њих: то је био српски православни манастир,
али је било унутрашње питање Косова. Било је важно ово решити. Постојала је судска
одлука која није спроведена. Решено је поводом овог могућег чланства. Ако ово унесе
већу динамику у процес преговора између ЕУ, САД, Косова и Србије, онда бих то веома
поздравио. Надам се да сви треба да раде конструктивно на томе, јер постоји историјска
шанса за решење", рекао је он.

  

Он је додао да је у интересу Србије да "Косово" постане чланица Савета Европе зато
што је тиме аутоматски укључена заштита мањинских права.
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"Ако господин Вучић види претње на Косову, наравно да о томе треба разговарати,
каква права има српска мањина? Онда би требало да има велики интерес да они
постану чланови Савета Европе, јер ће у процесу мониторинга питање националних
мањина одмах играти велику улогу: на пример, у питању избора. Посматраћемо изборе,
укључујући и на локалном нивоу. И верујем да је то на крају крајева и у интересу Србије.
Дакле, сви треба да будемо за чланство Косова у Савету Европе како бисмо имали
прилику да тамо имамо утицај", навео је Швабе.

  

(РТ Балкан)
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